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REVISTA PRESEI 

 

 

 Federația Solidaritatea Sanitară ACUZĂ TRUCAREA datelor privind 

vaccinarea personalului medical: Scrisoare pentru Cîțu 

Federaţia “Solidaritatea Sanitară” i-a adresat o scrisoare deschisă 

premierului Florin Cîţu în care îl acuză că a dat dovadă de “maximă indiferenţă” 

faţă de soarta cadrelor medicale şi îi reproşează că instituţiile dn subordinea 

acestuia au trucat datele, afirmând că peste 90% din lucrătorii din sănătate s-

au vaccinat, în condiţiile în care datele arată că numai 45% dintre aceştia au făcut-

o. Federaţia a precizat că a mai cerut, printre altele elaborarea unui normativ de 

personal adecvat pentru tratamentul pacienţilor COVID-19, dar şi includerea 

COVID-19 ca boală profesională pentru lucrătorii din sănătate, conform News.ro. 

Federaţia “Solidaritatea Sanitară” a transmis joi, o scrisoare deschisă premierului 

Florin Cîţu, în care în reaminteşte că timp de trei luni cât reprezentanţii Federaţiei 

au stat în Piaţa Victoriei au solicitat remedierea unei serii lungi de probleme cu 

care se confruntă personalul din prima linie împotriva COVID-19 şi pacienţii 

diagnosticaţi cu acest coronavirus. 

“Aţi dat dovadă de maximă indiferenţă faţă de soarta noastră. O atitudine fără 

precedent în ultimii 30 de ani şi în toată Uniunea Europeană. Entuziasmul 

inadecvat faţă de rezultatele vaccinării v-a făcut să credeţi că pandemia COVID-19 

s-a terminat. Din nefericire pentru noi şi pentru restul cetăţenilor am intrat în al 

treilea val al pandemiei. Dumneavoastră rostind vorbe fără sens, noi lucrând în 

acelaşi condiţii inadecvate de peste un an de zile. Acum v-aţi amintit că aveţi 

nevoie de noi, profesioniştii din sănătate?!”, se arată în scrisoarea deschisă a 

Federaţiei “Solidaritatea Sanitară”. 

Aceasta precizează a cerut standarde privind durata de utilizare a echipamentelor 

individuale de protecţie. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-citu_3112.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/vaccin_1409.html
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“V-am solicitat standarde privind durata de utilizare a echipamentelor individuale 

de protecţie. Acum intrăm în al treilea val al pandemiei fără a le avea, fiind obligaţi 

în continuare să lucrăm până la 12 ore în acelaşi echipament individual de 

protecţie”, a precizat sursa citată. 

O altă doleanţă a lucrătorilor din sistemul de sănătate o reprezintă o campanie de 

informare în rândul salariaţilir pentru a creşte ponderea celor vaccinaţi din acest 

sistem. 

“V-am solicitat elaborarea unei campanii adecvate de informare a salariaţilor din 

sănătate în privinţa vaccinării, astfel încât să creştem ponderea lucrătorilor 

vaccinaţi. În loc de dialog şi măsuri eficiente aţi preferat să trucaţi datele, 

instituţiile din subordinea dvs. directă afirmând că sunt vaccinaţi peste 90% dintre 

lucrătorii din sănătate. Datele arată că ponderea lucrătorilor din sănătate vaccinaţi 

nu depăşeşte 45%. Problema vaccinării lucrătorilor din sănătate aţi aruncat-o, 

alături de alte probleme legate de vaccinare (cum ar fi plata celor care participăm la 

vaccinare), în zona disputei politice (existentă între dumneavoastră şi ministrul 

sănătăţii) pentru controlul resurselor din sănătate. Din rândul celor nevaccinaţi se 

vor ivi noile victime ale luptei împotriva acestei pandemii, responsabilitatea 

aparţinând în întregime guvernului pe care-l conduceţi”, se mai menţionează în 

scrisoarea deschisă. 

Federaţia “Solidaritatea Sanitară” mai afirmă că a cerut elaborarea unui normativ 

de personal adecvat tratamentului pacienţilor COVID-19 şi includerea COVID-19 

ca boală profesională pentru lucrătorii din sănătate. 

“V-am solicitat elaborarea unui normativ de personal adecvat tratamentului 

pacienţilor COVID-19. Aţi fost prea preocupat de împărţirea posturilor şi a puterii 

în cadrul Alianţei pentru a avea timp să discutaţi această problemă, să ascultaţi şi 

să implementaţi soluţiile pe care le-am propus. Acum constataţi că al treilea val al 

pandemiei vă găseşte, iarăşi, nepregătiţi. V-am cerut includerea COVID-19 ca 

boală profesională pentru lucrătorii din sănătate. Deşi incidenţa îmbolnăvirilor şi 

deceselor profesioniştilor din sănătate din cauza COVID-19 justifică pe deplin 

această măsură, nu v-a interesat nici măcar s-o discutaţi. V-am indicat necesitatea 

limitării răspunderii profesionale la condiţiile create de <>.  
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Deoarece aţi refuzat dialogul şi aţi dovedit insensibilitate faţă de aceste probleme, 

ne desfăşurăm în continuare activitatea asumându-ne de unii singuri toate 

riscurile”, a mai transmis Federaţia “Solidaritatea Sanitară”. 

Aceasta a mai afirmat în scrisoarea deschisă că a solicitat respectarea dreptului la 

pensia de urmaş pentru copiiii celor decedaţi la datorie şi elaborarea unor criterii de 

evaluare obiectivă a profesioniştilor din sănătate. 

“V-am cerut respectarea dreptului legal la pensia de urmaş pentru copiii colegilor 

decedaţi la datorie. Acum vă aşteptaţi să ne expunem în continuare riscului maxim 

fără a şti că urmaşii noştri vor beneficia de o minimă protecţie. V-am solicitat să 

elaborăm împreună criteriile de evaluare obiectivă a profesioniştilor din sănătate. 

Nu v-a interesat discuţia cu cei care ştiu în ce condiţii lucrează şi au expertiză în 

domeniu, preferând în schimb să anunţaţi că veţi contracta servicii de consiliere 

pentru a elabora criterii de evaluare, irosind milioane de euro”, a precizat sursa 

citată. 

Un alt element adus în atenţia premierului l-a constituit elaborarea unei proceduri a 

auditului timpului de muncă. 

“V-am cerut să elaborăm împreună o procedură a auditului timpului de muncă, 

pentru a ne asigura, spre exemplu, că în fiecare secţie în care sunt trataţi pacienţi 

COVID-19 există timpul necesar pentru a trata cu atenţie pe fiecare dintre ei. Nu v-

a interesat soarta pacienţilor, fiind ocupat cu întărirea controlului asupra banilor 

colectaţi de la cei (prea puţini) care plătesc pentru sănătate. Peste 18.000 de colegi 

şi colege v-am solicitat aceste lucruri şi în mod individual, prin semnăturile 

noastre. V-am propus o serie de măsuri menite să îmbunătăţească posibilităţile 

sistemului sanitar de a lupta cu această pandemie”, a mai afirmat Federaţia 

“Solidaritatea Sanitară”. 

Aceasta i-a transmis premierului Florin Cîţu că a preferat să-i demonizeze pe 

lucrătorii din sănătate, în locul unui dialog în interesul cetăţenilor. 

“În locul dialogului social şi acţiunii comune în interesul cetăţenilor aţi preferat să 

ne demonizaţi, făcându-ne să părem nişte profitori, dornici de sporuri nemeritate. 

Nu vă interesează riscurile pe care le asumăm şi diminuarea acestora, ci doar 

găsirea soluţiilor pentru a ne plăti mai puţin.  
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Sporurile reprezintă o formă de despăgubire pentru riscurile asumate. Sporului cel 

mai mare îi corespunde nivelul de risc cel mai mare. Sporul cel mai mare la ora 

actuală este cel acordat pentru combaterea epidemiei. Cunoaşteţi ce riscuri îi 

corespund acestui spor? Nu, deoarece v-a interesat doar să ne reduceţi drepturile”, 

se arată în scrisoare deschisă. 

Federaţia “Solidaritatea Sanitară” a prezentat două dintre consecinţele expunerii la 

acest risc. 

“Peste 101 de colegi decedaţi la datorie într-un singur an. O incidenţă a mortalităţii 

fără egal în alte sectoare, publice sau private. Peste 27.000 de colegi infectaţi (cca. 

11% din totalul lucrătorilor). Adică o rată a infectării de circa cinci ori mai mare 

decât cea existentă la aceeaşi grupă de vârstă. (Dacă adăugăm membrii de familie 

infectaţi pe acest lanţ al transmiterii de la locul de muncă la lucrătorii din sănătate 

vom descoperi că măsurile inadecvate de protecţie a lucrătorilor din sănătate au ca 

victime cca. 10% din totalul cetăţenilor infectaţi.) 

Aţi încercat să ascundeţi toate aceste efecte prin publicarea unor date eronate, 

menite să proiecteze imaginea falsă a unui impact mult mai redus. În felul aceasta 

v-aţi pregătit terenul pentru anularea unor drepturi”, a transmis Federaţia 

“Solidaritatea Sanitară”. 

Aceasta consideră că responsabilitatea în privinţa problemelor din sănătate revine 

şi premierului în egală măsură cu ministrul Sănătăţii. 

“Refuzul dialogului arată că nu vă interesează impactul măsurilor şi declaraţiilor 

dvs. asupra pacienţilor, ci doar să alocaţi cât mai multe resurse în alte părţi decât 

cele esenţiale pentru această luptă. În locul contactului cu chipuri invizibile ale 

realităţii, pe care-l asigură dialogul social, preferaţi izolarea în aparenţa de realitate 

pe care v-o construiesc cei care vă izolează de societate. Chiar dacă rezolvarea 

unora dintre probleme intră în sarcina ministerului sănătăţii, responsabilitatea vă 

aparţine în egală măsură, ea fiind accentuată de seria declaraţiilor eronate pe care le 

faceţi despre sistemul sanitar (ponderea cheltuielilor cu salariile din totalul 

bugetului şi totalul bugetului alocat sănătăţii în anul anterior fiind doar câteva 

dintre exemple)”, se arată în scrisoarea deschisă adresată premierului. 
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Federaţia “Solidaritatea Sanitară” îl asigură pe premier că personalul din sănătate 

va fi în continuare la locurile de muncă pentru că aceasta este menirea sa. 

“Noi vom fi în continuare la locurile noastre de muncă. Nu pentru că ne-o solicitaţi 

dvs., deoarece nu beneficiaţi de încrederea noastră. Nu pentru că ne-aţi interzis 

demisia, deoarece ştim că acesta este un abuz. Ci pentru că aceasta ne este menirea 

profesională şi datoria faţă de cetăţeni. După ce această nenorocire se va sfârşi unii 

dintre noi ne vom îndrepta către locurile în care munca noastră este apreciată, în 

care nu suntem la dispoziţia politrucilor numiţi fără a ţine cont de priceperea lor în 

domeniu, în care avem libertatea de a ne exercita profesia în condiţii demne. 

Înţelegem că acesta este semnalul pe care ni-l daţi în fiecare zi! L-am primit şi în 

urmă cu un deceniu. În fapt, nu noi vom pleca, ci dvs. mutaţi ţara într-o altă lume, 

prin dispreţul pe care-l arătaţi faţă de valorile sociale specifice Uniunii Europene şi 

prin refuzul de a recunoaşte contribuţia noastră la binele public”, precizează 

scrisoarea deschisă. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Protest la mina de uraniu Crucea din judetul Suceava. 160 de mineri s-au 

blocat in subteran si ameninta ca intra in greva foamei 

Un numar de 160 de mineri de la mina de uraniu de la Crucea si Botusana s-au 

blocat in subteran si ameninta cu greva foamei. Ortacii sunt nemultumiti de faptul 

ca nu si-au primit salariile de mai bine de doua luni. 

 

Minerii s-au blocat in subteran de miercuri dupa amiaza, dupa ce initial au inceput 

protestul la suprafata, scrie SV News. 

 

Saracia minerilor naste scenarii sinistre sau nerealizabile in capetele politicienilor 

 

Ortacii reclama si faptul ca de mai bine de un an nu si-au primit banii pentru 

suplimentul alimentar antidot. Pentru a rezolva problemele minerilor de la Crucea 

si Botusana, reprezentantii sindicatelor au avut intalniri la Bucuresti cu 

reprezentanti din conducerea Companiei Nationale a Uraniului si Ministerului 

Energiei. 

https://ziare.com/stiri/greva/
https://www.svnews.ro/minerii-de-la-exploatarile-de-uraniu-din-crucea-si-botusana-s-au-blocat-in-subteran/236958/
https://ziare.com/economie/stiri-economice/saracia-minerilor-1663673
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In luna februarie, cateva sute de mineri de la minele Lonea si Livezeni au protestat, 

la sediul Complexului Energetic Hunedoara. Acestia isi cereau drepturile restante. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Florin Cîțu: Veşti bune pentru România! Comisia Europeană susţine 

eliminarea MCV la finalul acestui an 

Premierul Florin Cîţu afirmă că, în cursul zilei de joi, a discutat în detaliu cu 

vicepreşedintele Comisiei Europene Vera Jourova despre Mecanismul privind 

Statul de Drept şi Raportul pentru România, iar CE susţine eliminarea MCV la 

finalul acestui an, transmite Agerpres. 

„Veşti bune pentru România! Comisia Europeană susţine eliminarea MCV la 

finalul acestui an. Astăzi am avut o întâlnire cu doamna Vera Jourova, 

vicepreşedinte al Comisiei Europene pentru Valori şi Transparenţă. Am discutat în 

detaliu despre Mecanismul privind Statul de Drept şi Raportul pentru România. 

Guvernul României susţine acest mecanism de evaluare unitară a statului de drept 

cu privire la toate statele membre ale UE. Respectarea statului de drept, a 

democraţiei şi a drepturilor fundamentale ale omului nu sunt negociabile. Ele 

reprezintă fundamentul politic primar al Uniunii Europene şi trebuie protejate cu 

îndârjire”, a scris prim-ministrul pe pagina sa de Facebook. 

El spune că, alături de Comisia Europeană, Guvernul de la Bucureşti susţine 

eliminarea şi repararea modificărilor legislative „nefericite” aduse legilor justiţiei 

în perioada 2017 – 2019. 

„Împărtăşesc dorinţa doamnei Jourova de a finaliza în prima jumătate a acestui an 

angajamentele cu privire la statul de drept pe care România le are ca stat membru 

al Uniunii Europene. În acest sens, coaliţia legislativă şi Ministrul Justiţiei, în 

dialog continuu cu reprezentanţii autorităţii judecătoreşti şi ai societăţii civile, au 

un obiectiv european: să livreze o legislaţie care să garanteze independenţa justiţiei 

pe termen lung şi să reziste în faţa presiunilor politice conjuncturale. Procesul de 

recuperare a independenţei justiţiei a început şi va continua. Este un proces de 

vindecare.  

https://ziare.com/stiri/stiri-juridice/sute-de-mineri-s-au-adunat-in-fata-sediului-complexului-energetic-hunedoara-1663572
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Nu va fi uşor, dar este inevitabil. Prin dialog civilizat şi dezbatere bazată pe 

argumente raţionale vom ajunge la un consens în interesul României pentru 

încheierea MCV şi pentru un stat de drept consolidat”, precizează Florin Cîţu. 
(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Parteneriat între Ministerul Muncii şi Ministerul Educaţiei pentru 

dezvoltarea programului "A doua Şansă" 

Ministerul Muncii şi Protecţiei Sociale şi Ministerul Educaţiei au încheiat joi un 

parteneriat pentru dezvoltarea programului "A doua Şansă", care are scopul de a 

îmbunătăţi nivelul de educaţie a populaţiei apte de muncă, aflată în situaţii de 

sărăcie şi ajutor social, dar şi creşterea gradului de ocupare pe piaţa muncii. 

 

"În cadrul întâlnirii de lucru de astăzi, 18 martie, cei doi miniştri, doamna Raluca 

Turcan şi domnul Sorin Cîmpeanu, au discutat despre soluţiile cele mai potrivite 

pentru persoanele sărace, beneficiare ale venitului minim garantat, care ar putea fi 

active pe piaţa muncii. În urma campaniei naţionale de verificare a stabilirii şi a 

acordării ajutorului social şi pentru identificarea măsurilor de creştere a ocupării de 

către persoanele apte de muncă, derulată de Ministerul Muncii, a fost identificat un 

număr de 14.000 persoane fără studii finalizate la nivel primar sau gimnazial - 

persoane care nu au un loc de muncă şi al căror venit este doar cel din ajutorul 

social", informează un comunicat remis joi presei. 

 

În acest sens, prin programul "A doua Şansă", Ministerul Educaţiei va 

asigura locuri pentru persoanele care sunt apte de muncă, dar nu au studiile 

primare sau gimnaziale finalizate, oriunde există această nevoie. 

 

De asemenea, vor fi asigurate locuri şi condiţii pentru ca aceste persoane să poată 

obţine o calificare profesională care, ulterior, să le permită angajarea pe piaţa 

muncii. 

 

Totodată, Ministerul Muncii, prin instituţiile specializate, va oferi consiliere şi 

sprijin pentru ca beneficiarii programului "A doua Şansă" să se poată angaja pe 

piaţa muncii cât mai repede posibil. 
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"Prin parteneriatul încheiat azi între cele două ministere dorim să îmbunătăţim 

nivelul de educaţie a populaţiei apte de muncă, aflate în situaţii de sărăcie şi ajutor 

social, dar şi creşterea gradului de ocupare pe piaţa muncii. În acelaşi timp, credem 

că educaţia şi măsurile active de ocupare pot fi soluţii care să contribuie la 

îmbunătăţirea vieţilor celor aflaţi în situaţii dezavantajate", afirmă sursa citată. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Decizie la guvernare: Pensionarii vor primi toți banii pierduți prin calculele 

greșite din vina statului 

Pensionarii cărora statul le-a calculat greșit pensiile și au primit astfel, fără vina 

lor, pensii reduse timp de ani de zile, vor primi înapoi banii cuveniți indiferent că 

au trecut 1 an, 3 ani sau 15 de ani, pentru că termenul de prescripție va fi eliminat, 

potrivit unui proiect de lege susținut în Parlament de coaliția de guvernare. În acest 

moment, pensionarii cărora casele de pensii le-au greșit pensiile primesc înapoi 

banii doar pentru ultimii 3 ani cât este termenul general de prescripție. 

Comisia de Muncă a Camerei Deputaților a dat raport favorabil unei propuneri care 

introduce în Legea pensiilor o excepție de la regula privind termenul general de 

prescripție pentru recuperarea de către pensionari a sumelor neplătite din vina 

greșelilor făcute de casele de pensii: 

 „În cazul în care, din cauza unei erori materiale, de calcul sau a oricărei 

greşeli de redactare, omisiune sau menţiuni greşite, intervenite în procesul 

administrativ de evaluare, prelucrare şi redactare a datelor în vederea 

emiterii deciziei de pensionare sau a datelor înscrise în aceasta ori în 

sistemul electronic de punere în plată a deciziei, termenul general de 

prescripţie nu se aplică pentru recuperarea de către beneficiarul dreptului 

la pensie a sumelor neplătite de către casa teritorială de pensii competentă” 

Propunerea legislativă este susținută de coaliția de guvernare dar și de 

parlamentarii celorlalte formațiuni, astfel că este de așteptat ca proiectul să fie 

adoptat cu o largă majoritate. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/pensii_390.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/lege_1018.html
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Proiectul de lege urmează să intre la vot final în Camera Deputaților, for decizional 

în acest caz. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia juridică, raport pozitiv privind desfiinţarea Secției Speciale. 

Amendament votat: magistrații pot fi trimiși în judecată doar cu avizul CSM 

Parlamentul a făcut astăzi primul pas în desfiinţarea Secţiei speciale pentru 

investigarea infracţiunilor din Justiție. Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a dat 

raport pozitiv asupra proiectului legislativ propus de ministrul Justiției, Stelian Ion. 

Singura modificare adoptată de Comisie a fost propunerea Minorităților, potrivit 

căreia magistrații pot fi trimiși în judecată doar cu avizul CSM. "Este momentul să 

arătați susținerea pentru acest proiect", i-a încurajat pe parlamentari 

vicepreședintele Comisiei Europene, într-o declarație pentru TVR. 

Dezbaterile tensionate i-au făcut pe șefii CSM și ai Înaltei Curți să părăsească 

dezbaterile. 

 

Câțiva magistrați au rămas în sală să-și spună părerile, chiar dacă sunt diametral 

opuse. 

 

MĂDĂLINA AFRĂSINIE, judecător Tribunalul Bucureşti: "Câți magistrați ar 

trebui să fie abuzați sau cercetați abuziv, ca să se poată mișca ceva în țara asta?" 

 

CRIN BOLOGA, şeful DNA: "Apariția acestei secții a fost o insultă pentru 

majoritatea procurorilor și judecătorilor, pentru cei cinstiți și onești, și nu a fost 

necesară. A fost o insultă pentru că fenomenul infracțional nu este răspândit în 

rândul procurorilor și judecătorilor". 

 

Până la urmă, proiectul de desființare a fost adoptat cu amendamentul ca 

judecătorii și procurorii să nu poată fi trimiși în judecată de DNA, fără avizul 

CSM. 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/camera-deputa--ilor_2536.html
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LANDANYI ZSOLT, deputat UDMR: "Noi suntem pentru orice garanție în plus 

privind independența magistraților și este binevenită orice modificare în acest 

sens". 

 

STELIAN ION, ministrul Justiţiei: "UDMR-ul a spus explicit și astăzi, în ședință, 

solicita garanții suplimentare pentru magistrați, garanții pe care eu, personal, nu le-

am considerat utile și nici binevenite. De asemenea, foarte mulți magistrați nu le-

au solicitat". 

Acum, proiectul de desființare a Secției speciale va fi dezbătut și supus votului în 

plenul Camerei. Recomandarea Comisiei Europene este clară și a fost exprimată de 

vicepreședintele Comsiei Europene, Vera Jourova, într-o declarație pentru TVR. 

 

VERA JOUROVA, vicepreşedinte Comisia Europeană: "Acum este momentul să 

vă arătaţi susţinerea pentru proiectul de lege privind desfiinţarea Secţiei pentru 

investigarea infracţiunilor din Justiţie. Îngrijorări privind această secţie au fost 

ridicate de chiar de magistrați, de multe organisme internaţionale, chiar de către 

Comisia Europeană, şi au fost exprimate în dezbateri largi în societate”. 

 

Secția Specială a fost înființată în urmă cu trei ani, cu scopul de a investiga 

infracțiunile comise de magistrați, dar nu a prins niciun magistrat corupt. S-a luptat 

în schimb cu presupuse abuzuri ale DNA. Chiar șefa acestui parchet, Laura 

Codruţa Kovesi, acum în fruntea Parchetului European, a fost anchetată de această 

secție. 

----------------------------------------------------------------------------------------------------

--- 

UPDATE Se supune la vot raportul privind proiectul legislativ de desființare a 

Secției Speciale. Cu 17 voturi pentru și 11 împotrivă, raportul pozitiv al Comisiei 

juridice privind desființarea SIIJ a fost aprobat. 

UPDATE S-a votat un amendament al Minorităților potrivit căruia magistrații pot 

fi trimiși în judecată doar cu avizul CSM. 

UPDATE Se trece la votarea amendamentelor de modificare a proiectului 

legislativ. 
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UPDATE Cătălina Hopârteanu, din partea Asociației Declic, invitată la dezbateri 

din partea societății civile, cere desființarea SIIJ. Și cere eliminarea propunerii de 

"supermimunitate", aceea potrivit căreia trimiterea în judecată a magistraților să se 

facă doar cu avizul CSM. 

UPDATE UDMR a propus amânarea dezbaterilor din Comisia juridică. 

Propunerea a fost respinsă, cu 16 voturi împotrivă și 11 voturi pentru. Dar numărul 

voturilor este contestat. Se renumără voturile. Propunerea a fost respinsă. 

Reprezentanții Comisiei Juridice intenționează ca astăzi să dea și un vot nu doar să 

dezbată desființarea secției. 

După după discuțiile în contradictoriu de la începutul ședinței, atmosfera s-a mai 

calmat. 

Reprezentanții Coaliției au pus la cale o stratagemă pentru a mulțumi și CSM. 

Astfel, reprezentantul Minorităților Naționale, deputatul Ionel Stancu, și-a însușit o 

serie de amendamente prin care CSM va avea dreptul de a accepta sau nu 

trimiterea în judecată a unui procuror. Vorbim despre o superimunitate a acestor 

magistrați, în condițiile în care, în cazul unui dosar de corupție, este nevoie 

obligatoriu de acest aviz al CSM. Este un amendament susținut de Minoritățile 

Naționale, care va fi însușit, potrivit unor surse, de actuala Coaliție, a transmis 

pentru Telejunal, Marius Vulpe. 

Badea a afirmat la începutul dezbaterilor că această secţie a fost înfiinţată la 

iniţiativa lui Liviu Dragnea, "într-o perioadă de mari regrese pentru sistemul de 

justiţie din România". 

"Din punctul meu de vedere au fost două scopuri: primul a fost controlul politic al 

urmăririi penale a magistraţilor, adică să se decidă în Kisseleff, ca pe timpul 

doamnei Stănoiu, cine este anchetat şi cine beneficiază de impunitate. Şi desigur, 

redirecţionare a unor dosare penale ale unor politicieni în general de la DNA 

către această secţie specială prin simpla implicare a unui magistrat, printr-un 

denunţ, printr-o plângere", a afirmat Badea. 

El a adăugat că o consecinţă a acestei secţii a fost redeschiderea discuţiilor asupra 

unor recomandări din MCV, fiind "nişte regrese". Badea a mai menţionat că 

majoritatea judecătorilor s-au opus înfiinţării acestei secţii. 
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Discursul preşedintelui comisiei a fost întrerupt de mai multe ori de reprezentanţii 

PSD. 

Deputatul PSD Nicuşor Halici a spus că nu se respectă procedura. "Nu vă e ruşine? 

Nu suntem la declaraţii politice. De ce nu aţi supus la vot procedura? Aţi făcut o 

pledoarie politicianistă", a spus Halici. A intervenit şi deputatul Steluţa Cătăniciu 

care a adus aceleaşi reproşuri. "Nu vă este jenă să faceţi declaraţii politice", a spus 

Cătăniciu. 

După discursul lui Badea, preşedintele Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, Corina 

Corbu, şi preşedintele CSM, Bogdan Mateescu, au părăsit lucrările Comisiei, pe 

motiv că discuțiile au fost politizate. 

Corina Corbu, președintele CSM: "Eu cred că părerea mea nu contează. Nu am 

avut acces la informații decât la proiectul afișat". 

Bogdan Mateescu, CSM: "Este o ședință nepotrivită pentru statutul unui magistrat. 

Credeam că va fi o discuție echilibrată, cu argumente juridice. Un astfel de 

comportament îl regret că există în Parlamentul României (...) Punctul nostru de 

vedere este scris. CSM optează pentru o soluţie de echilibru". 

 (Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Stelian Ion despre pensiile magistraților: Faptul că pensia depăşeşte ultimul 

salariu, depăşeşte ultimul venit net, e o mare problemă. E o invitaţie să ieşi la 

pensie de foarte tânăr 

Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, cataloghează drept „o aberaţie” modul în care a fost 

gândit sistemul de pensii de serviciu de care beneficiază magistraţii şi spune că 

marea problemă este faptul că pensia depăşeşte ultimul venit net, ceea ce 

încurajează ieşirea din sistem foarte devreme. 

„Problema, eu o văd mai ales în următorul aspect: faptul că pensia depăşeşte 

ultimul salariu, depăşeşte ultimul venit net, ceea ce e o mare problemă. E o 

invitaţie să ieşi la pensie de foarte tânăr, imediat cum ai împlinit vârsta permisă 

pentru pensionare.  
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Dacă pensia ta e mai mare decât salariul e o poară deschisă, o invitaţie să părăseşti 

sistemul, ceea ce e o mare problemă”, a afirmat Stelian Ion, joi seară, la Digi 24. 

El cataloghează drept „o aberaţie” modul în care a fost gândit sistemul pensiilor 

speciale. Conform ministrului, în cadrul unor dezbateri avute recent cu magistraţii, 

aceştia au formulat propunerea „de bun simţ” ca pensia să nu mai poată depăşi 

ultimul venit. 

El susţine că pentru un „sistem corect” de justiţie sau de educaţie magistraţii, 

profesorii trebuie bine plătiţi, adăugând că „problema este să primeşti ceva în 

schimb de calitate”. 

„Buna măsură trebuie să fie într-un salariu bun al magistratului, într-o pensie bună 

şi într-un act de justiţie care să se regăsească în acele sume”, a comentat Stelian 

Ion, citat de news.ro. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 INFOGRAFIC Cu cât e România mai bogată după 20 de ani. Aderarea la 

UE a redus masiv decalajul economic 

Datele publicate de Eurostat pentru 2019, la începutul lui martie, relevă cum a 

evoluat la nivel de regiuni și pe plan național cel mai important indicator prin care 

se compară nivelul de trai, respectiv Produsul Intern Brut pe cap de locuitor, ajustat 

cu puterea de cumpărare, în primele două decenii ale acestui secol. Indicatorul este 

exprimat ca procent din media europeană (UE27). 

Astfel, se poate observa că PIB/locuitor al României a explodat, în acest interval, 

crescând de la 26% din media europeană, în 2000, până la 70%, în 2019, ceea 

ce reprezintă o recuperare de 44 puncte procentuale. 

Din acest punct de vedere, țara noastră este campioana dintre toate fostele state 

socialiste, cu mențiunea că ea se afla, în 2000, cel mai jos, mai jos chiar decât 

Bulgaria, care se găsea la 29% din media europeană, iar în 2019 a ajuns doar la 

53%. Slovenia se afla la 81% din medie, iar acum se află la 89%, în vreme ce 

Republica Cehă se afla la 73% și a recuperat 20 de puncte procentuale în următorii 

20 de ani.  

https://www.news.ro/justitie/stelian-ion-despre-pensiile-magistratilor-pensia-depaseste-ultimul-salariu-depaseste-ultimul-venit-net-ceea-ce-e-o-mare-problema-e-o-invitatie-sa-iesi-la-pensie-de-foarte-tanar-1922405718192021032220070339
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Restul fostelor state socialiste se aflau în jurul valorii de 50%, iar acum se află în 

jurul valorii de 70%, la fel ca România. O excepție este Croația, care a aderat mai 

târziu la Uniunea Europeană (2013), și care este doar la 65% din media UE. 

În urma acestor evoluții, dacă în 2000 România era cea mai săracă țară din grupă, 

acum ea se situează pe locul cinci, după Slovenia, Cehia, Polonia și Ungaria, fiind 

la egalitate cu Slovacia și peste Croația și Bulgaria. 

La nivel regional, cea mai bună evoluție a avut-o regiunea București-Ilfov, care a 

crescut de la 58% din media europeană în anul 2000 până la 160%. Cu acest 

procentaj, în 2019, regiunea capitalei României se afla peste Berlin (123%) sau 

Viena (149%). În cei 20 de ani scurși din 2000 până în 2019, Bucureștiul a marcat 

o recuperare impresionantă, de 102%. Această creștere și ponderea pe care o are 

capitala în economia românească, de aproximativ 26,5% din PIB-ul total generat în 

2019, potrivit Comisiei Naționale de Strategie și Prognoză, trage, de altfel, mult în 

sus media națională. 

Astfel, dacă am lăsa deoparte Bucureștiul și Ilfovul, România ar scădea de la 70% 

din media europeană până la 59%! Concentrarea bogăției în capitală nu este însă 

un fenomen singular, românesc, ci este prezentă în aproape toate statele din grup. 

În Polonia, Varșovia se află la 160% din medie, în Slovacia, Bratislava e la 162%, 

iar în Cehia, Praga e la 205%. 

Cu excepția regiunii capitalei, doar regiunea Vest se află deasupra mediei 

naționale, cu 71%, restul de șase regiuni fiind sub aceasta. De menționat că o 

singură regiune, Nord-Est, se află sub 50% din media europeană, fiind la 44%. Din 

punct de vedere al recuperării față de media europeană, Bucureștiul este urmat de 

Regiunea Vest, cu 44 de puncte procentuale, Nord-Vest, 40 pp, Centru, 39 pp, Sud-

Est, 34 pp, Sud-Muntenia și Sud-Vest Oltenia, câte 33 pp, și Nord-Est, 26 pp. Se 

poate observa că recuperarea a fost mai accentuată în Transilvania și Banat decât în 

Moldova și sudul țării. 

Trebuie spus și că, dacă în anul 2000 cele mai sărace trei regiuni ale Uniunii 

Europene de azi erau din România – Nord Est, Sud-Vest Oltenia și Sud-Muntenia 

– acum cea mai săracă regiune românească, Nord-Est, are un PIB/locuitor mai 

mare decât cinci din cele șase regiuni ale Bulgariei, excepția fiind regiunea 

Yugozapaden, care înglobează capitala, Sofia.  

http://www.cnp.ro/user/repository/prognoze/Prognoza_profil_teritorial_toamna_2019.pdf
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De asemenea, regiunile Sud-Vest Oltenia și Sud-Muntenia, sunt, în cifre, mai 

bogate decât regiuni din Polonia, Ungaria și Grecia. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Cum au evoluat salariile în ultimul an: creștere chiar și în pandemie, cu 

excepția horeca și a sectorului de spectacole 

Pandemia de coronavirus nu a oprit creșterea câștigului salarial mediu net din 

economia românească, însă au existat sectoare afectate în mod evident din punct de 

vedere al veniturilor. 

Câştigul salarial mediu nominal net a fost de 3.395 lei, în luna ianuarie 2021, în 

creștere comparativ cu luna februarie 2020 (3.202 lei), ultima lună înainte ca 

România să fie afectată în mod serios de pandemia de coronavirus, potrivit datelor 

Institutului Național de Statistică (INS). 

Lockdown-ul general din perioada aprilie-mai a fost cel mai evident resimțit și la 

nivelul câștigului salarial mediu net, care a scăzut la 3.182 lei, respectiv 3.179 lei, 

reluându-și creșterea în luna iunie, odată cu redeschiderea unora dintre sectoarele 

economice. 

Luna august a fost marcată de o nouă scădere a câștigului salarial mediu net, la 

3.275 lei, de la 3.372 lei în iulie. INS pune acest lucru pe seama acordării în lunile 

precedente de prime ocazionale sau de alte drepturi băneşti, dar și pe seama unor 

întreruperi și încetări ale activităţii, de continuarea şomajului tehnic de către 

anumiţi agenţi economici sau de remunerarea parţială a salariaţilor, de nerealizările 

de producţie ori încasările mai mici, cât şi de angajările de personal cu câştiguri 

salariale mai mici faţă de medie din unele activităţi economice. 

Luna decembrie 2020 a reprezentat un punct culminant al anului, cu un câștig 

salarial mediu net la nivel național de 3.620 lei. Aceasta este o lună de asemenea 

atipică, în care se acordă bonusuri, prime, al treisprezecelea salariu și alte beneficii 

pentru angajați. 
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Cu toate acestea, este interesant de observat că, deși câștigul salarial ar fi scăzut 

oricum în ianuarie față de decembrie, ca urmare a impactului primelor, în prima 

lună din acest an am avut totuși un câștig salarial chiar mai mic decât în luna 

noiembrie, de 3.395 lei, față de 3.411 lei. 

Domeniile afectate de pandemie 

Evoluția câștigului salarial mediu nominal net pe sectoare reflectă cel mai bine 

care au fost cele mai afectate industrii de către pandemie, lockdown și restricții. 

Cel mai evident impact a fost asupra sectorului HoReCa, unde aveam deja cel mai 

mic câștig salarial mediu net din economie. Ca urmare a restricțiilor, evoluția a fost 

negativă, de la începutul pandemiei și până în prezent. Astfel, dacă în februarie 

2020, înainte de izbucnirea pandemiei în România, câștigul mediu salarial net din 

hoteluri şi restaurante era de 1.781 lei, în ianuarie 2021 el a ajuns la 1.732 lei, o 

scădere de circa 3%. 

Și în activităţile de spectacole, culturale şi recreative, încă afectate de restricții mai 

dure ca în alte sectoare, s-a înregistrat o contracție a veniturilor. De la un câștig 

salarial mediu net de 2.890 în februarie 2020, în ianuarie 2021 s-a ajuns la o medie 

de 2.887 lei. 

Surprinzător, și salariile din învățământ au scăzut marginal, de la 3.566 lei în 

februarie anul trecut la 3.556 lei la începutul acestui an. Acest lucru poate fi pus pe 

seama faptului că, deși școlile au fost redeschise parțial, în anumite momente ale 

ultimului an, funcționarea în sistem online în mare parte a acestui timp a avut un 

efect negativ asupra veniturilor profesorilor. 

În schimb, cele mai mari creșteri ale câștigului salarial mediu net au avut loc în 

industria extractivă (24%, de la 3.963 lei în februarie 2020 la 4.932 lei în ianuarie 

2021), producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer 

condiţionat (13%, de la 4.357 lei la 4.944 lei) și în sănătate şi asistenţă socială 

(10%, de la 3.848 lei la 4.266 lei). 

(Sursa: economedia.ro) 
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 Autoritățile din România, după ce vaccinul Astra Zeneca a fost declarat 

sigur și eficient de către EMA: Beneficiile vaccinării depăşesc riscurile 

reprezentate de efectele adverse 

Agenția Europeană a Medicamentului (EMA) a anunțat concluziile Comitetului de 

siguranță privind vaccinul AstraZeneca. Directoarea EMA, Emer Cooke, a precizat 

că vaccinul AstraZeneca este sigur și eficient. Imediat după acest anunț, 

reprezentanții Comitetului naţional privind vaccinarea anti-COVID au transmis că 

raportul beneficiu – risc pentru vaccinul COVID-19 de la AstraZeneca rămâne 

nemodificat. 

„Beneficiile vaccinării depăşesc riscurile reprezentate de efectele adverse”, se 

precizează într-un comunicat transmis de CNCAV, joi seara, fiind subliniată una 

dintre concluziile Comitetului pentru evaluarea riscului în materie de 

farmacovigilenţă din cadrul Agenţiei Europene a Medicamentului. 

„Vaccinarea rămâne soluţia sigură şi eficientă pentru învingerea pandemiei 

COVID-19, iar vaccinurile utilizate în România sunt autorizate de Agenţia 

Europeană a Medicamentului, cel mai riguros for decizional, care reuneşte experţi 

la nivel european. Încurajăm monitorizarea şi raportarea tuturor reacţiilor adverse, 

atât de către beneficiarii vaccinării, cât şi de profesioniştii în sănătate. CNCAV 

asigură populaţia de întreaga transparenţă completă şi responsabilitate deplină în 

comunicarea cu celeritate a tuturor informaţiilor de interes, astfel încât procesul de 

vaccinare să se realizeze într-un mediu favorabil şi sigur pentru toate persoanele 

care doresc să se imunizeze împotriva COVID-19″, subliniază Comitetul naţional 

privind vaccinarea anti-COVID. 

Conform CNCAV, principalele concluzii ale şedinţei de joi a Comitetului pentru 

evaluarea riscului în materie de farmacovigilenţă (Pharmacovigilance Risk 

Assessment Committee – PRAC), din cadrul Agenţiei Europene a Medicamentului, 

cu privire la evaluarea cazurilor raportate de evenimente tromboembolice şi 

trombocitopenie în urma imunizării cu vaccinul produs de compania farmaceutică 

AstraZeneca, sunt: 

* nu există dovezi ale unor probleme legate de loturile specifice de vaccin sau de 

anumite unităţi de producţie; 
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* vaccinul nu este asociat cu o creştere a riscului general de formare a cheagurilor 

de sânge (evenimente tromboembolice); 

* vaccinul poate fi asociat cu apariţia a două afecţiuni extrem de rare: 

coagulare intravasculară diseminată şi tromboza de sinus venos cerebral, 

ambele afecţiuni fiind asociate cu scăderea numărului de trombocite. 

„Deşi nu s-a demonstrat o relaţie de cauzalitate a acestor afecţiuni cu administrarea 

vaccinului, aceasta nu poate fi exclusă în acest moment, dovezile disponibile fiind 

insuficiente pentru a stabili o cauzalitate, urmând să fie colectate şi analizate mai 

multe date. Informaţiile despre medicament (Rezumatul Caracteristicilor 

Produsului şi Prospectul) vor fi actualizate pentru a include date cu privire la 

atenţionarea riscului de apariţie a tulburărilor de coagulare şi trombocitopenie”, 

arată CNCAV. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Autoritățile române decid vineri ce fac cu dozele de AstraZeneca din lotul 

carantinat 

Comitetul național pentru campania de vaccinare (CNCAV) a anunțat, în urma 

deciziei Agenției Europene a Medicamentului, că vineri va lua o decizie în privința 

lotului ABV2856 de AstraZeneca, carantinat în 11 martie, ca „măsură de precauție 

extremă”. 

„Vaccinarea rămâne soluția sigură și eficientă pentru învingerea pandemiei 

COVID-19, iar vaccinurile utilizate în România sunt autorizate de Agenția 

Europeană a Medicamentului (EMA), cel mai riguros for decizional, care reunește 

experți la nivel european. Încurajăm monitorizarea și raportarea tuturor reacțiilor 

adverse, atât de către beneficiarii vaccinării, cât și 

de profesioniștii în sănătate”, se arată în comunicatul CNCAV. 

„CNCAV asigură populația de întreaga transparență completă și responsabilitate 

deplină în comunicarea cu celeritate a tuturor informațiilor de interes, astfel încât 

procesul de vaccinare să se realizeze într-un mediu favorabil și sigur pentru toate 

persoanele care doresc să se imunizeze împotriva COVID-19”, se mai arată în 

comunicat. 
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Agenția Europeană a Medicamentului a anunțat joi concluzia finală a Comitetului 

pentru siguranță, care spune că vaccinul AstraZeneca este sigur și eficient. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Protocol între Primăria Capitalei și Ministerul Culturii, pentru a introduce 

noi clădiri din București pe lista monumentelor istorice 

Primarul general al Capitalei, Nicuşor Dan, şi ministrul Culturii, Bogdan 

Gheorghiu, au avut joi o întâlnire de lucru pe tema unui protocol de colaborare 

între minister şi Primăria Municipiului Bucureşti privind protejarea patrimoniului 

cultural, dar şi posibilitatea extinderii Muzeului Naţional al Satului „Dimitrie 

Gusti”, relatează Agerpres. 

„M-am întâlnit azi, la Muzeul Satului, cu ministrul Bogdan Gheorghiu, pentru a 

semna un protocol de colaborare între Primăria Capitalei şi Ministerul Culturii. 

Vrem ca cele două instituţii să lucreze împreună pentru a proteja patrimoniul 

cultural al Bucureştiului prin introducerea de noi clădiri bucureştene pe lista 

monumentelor istorice”, a scris edilul general, pe Facebook. 

La rândul său, ministrul Gheorghiu a arătat că astfel de întâlniri reprezintă „o 

normalitate”, iar cele două instituţii trebuie să se susţină reciproc în demersurile 

legate de patrimoniu. 

„Ne dorim finalizarea dosarelor pentru clasarea clădirilor valoroase din punct de 

vedere istoric şi neprotejate ca monumente în Lista Monumentelor Istorice, în 

limita constrângerilor bugetare ale PMB, dar şi actualizarea acestei liste, care nu se 

poate realiza dacă nu vom avea acces la arhiva PMB a clădirilor. În acest sens, este 

oportună şi necesară desemnarea unor puncte focale ale MC şi PMB, din structurile 

de specialitate, care să colaboreze constant în vederea încheierii acestui Protocol de 

colaborare”, a precizat Gheorghiu. 

De asemenea, a fost abordată posibilitatea extinderii Muzeului Naţional al Satului 

prin aducerea şi montarea unei case basarabene, ca urmare a propunerii înaintate de 

către Ambasada Republicii Moldova la Bucureşti. 

https://www.g4media.ro/breaking-decizie-finala-a-agentiei-europene-a-medicamentului-vaccinul-astrazeneca-este-sigur-si-eficient.html
https://www.g4media.ro/breaking-decizie-finala-a-agentiei-europene-a-medicamentului-vaccinul-astrazeneca-este-sigur-si-eficient.html
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„Susţin această idee, pentru că este vorba de spaţiul etnic românesc şi e firesc ca 

vizitatorii muzeului să poată vedea şi o casă tradiţională din Moldova de peste 

Prut”, a precizat Nicuşor Dan. 

La întâlnire a participat şi managerul muzeului, conf. dr. Paulina Popoiu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Mugur Isărescu dă leul pe o monedă digitală emisă de BCE 

Banca Naţională a României s-a alăturat unei majorităţi a băncilor centrale 

europene în ceea ce priveşte o monedă digitală emisă de către Banca Centrală 

(BCE) a afirmat, joi, Ruxandra Avram, director în cadrul BNR, la cea de-a III-a 

ediţie a Forumului Serviciilor Financiare Digitale. 

"Nu vă ascund însă faptul că Banca Naţională a României s-a alăturat unei 

majorităţi a băncilor centrale europene în ceea ce priveşte o monedă digitală emisă 

de către Banca Centrală. Aşa cum spunea Florin Dănescu, nu care să înlocuiască 

moneda, cash-ul, ci să completeze cash-ul. Este vorba de acel proiect cu CBDC - 

Central Bank Digital Currency. Suntem şi noi acolo prezenţi. Eu chiar fac parte 

dintr-un grup care s-a constituit la nivelul Băncii Reglementelor Internaţionale. 

Vrem să luăm pulsul din timp, vrem să vedem ce înseamnă, pentru că nu se pune 

problema doar a monedei în sine, se pune problema tehnologiei care va sta la baza 

emiterii şi mai ales a distribuţiei şi a utilizării în serviciile de plată a acestei 

monede. De asemenea, nu vă ascund faptul că am întrebat, pentru noi este foarte 

interesant de văzut, dacă actualele sisteme de plăţi pe care noi le avem, ReGIS, 

SENT, pot fi updatate, pot fi modificate astfel încât să deservească într-un viitor 

utilizării unei astfel de monede. Răspunsul nu există. Nu este foarte clar", a spus 

Ruxandra Avram. 

Ea a menţionat că BNR a emis în trecut două comunicate referitor la ce înseamnă 

monede virtuale şi îşi menţine poziţia în sensul în care consideră că şi la acest 

moment astfel de monede menţin aceleaşi riscuri asupra consumatorului, 

deţinătorului şi persoanei care le tranzacţionează, din cauza unor caracteristici 

precum volatilitate mare, lipsă de transparenţă, lipsă de informaţii, lipsă de control 

supra portofoliilor în care se ţin astfel de monede. 
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De asemenea, Ruxandra Avram a făcut referire la nemulţumirile consumatorilor de 

servicii bancare şi a declarat că, deşi există autorităţi clar definite de lege precum 

ANPC, acestea vin în primul rând la BNR. 

Ea a precizat că aproape trei sferturi dintre reclamaţiile consumatorilor nu sunt 

generate de breşe de securitate care există la nivelul instituţiilor de credit sau de 

neaplicarea unor măsuri sau nerespectarea reglementărilor în vigoare, multe se 

referă la faptul că utilizatorii de astfel de servicii nu au educaţia financiară 

necesară. 

"Şi am să dau un singur exemplu. Ştiţi ce s-a întâmplat cu OLX-ul, şi nu numai 

OLX-ul. Au fost foarte multe reclamaţii. De ce? Pentru că această formă de 

manipulare a utilizatorului de servicii financiare a devenit destul de frecventă, 

lumea nu citeşte, nu îşi dă seama exact când intră pe o pagină care este fake. Au 

sentimentul că intră pe pagina băncii, că intră pe pagina unui comerciant la care au 

mai făcut plăţi, că intră pe pagina unui prestator de servicii pe care îl cunoaşte sau 

au auzit despre el. În realitate oamenii aceştia sunt manipulaţi, intră pe pagini false, 

şi-au pierdut banii. Dar vă spun, în marea majoritate, cred că în 90 şi ceva la sută 

dintre cazuri băncile au reuşit să-i sprijine şi să-şi rezolve toate aceste probleme 

fără să-i lase cu pierderi majore în situaţii de genul acesta", a declarat Ruxandra 

Avram. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 România a înregistrat a patra cea mai mare creștere a costului orar cu forța 

de muncă (8,7%) în ultimul trimestru din 2020. Media UE a fost de 3,3%. 

Potrivit datelor Eurostat, costul orar cu mâna de lucru a crescut cu 3% în Zona 

Euro şi cu 3,3% în UE, în trimestrul patru din 2020, comparativ cu perioada 

similară din 2019. Cele mai mari creşteri în rândul statelor membre au fost 

înregistrate de Austria (11,6%), Bulgaria (10%), Cehia (9,8%) şi România (8,7%). 

Costul orar cu mâna de lucru cuprinde costurile cu salariile şi costurile non-

salariale, dar și contribuţiile sociale plătite de angajatori. În România, costurile 

salariale au înregistrat o creştere anuală de 8,7% în trimestrul patru, iar costurile 

non-salariale au înregistrat o creştere anuală de 9,1%.  
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Pe sectoare, costul orar cu forţa de muncă a crescut cu 8,7% în industrie, cu 8,6% 

în sectorul serviciilor şi cu 5,4% în construcţii. 

 

Țările care au înregistrat scăderi ale costurilor cu mâna de lucru sunt Irlanda (-

4,8%), Malta (-3,7%), Croația (-1,1%) și Finlanda (-0,5%). 

La nivelul UE, costul orar cu forța de muncă a înregistrat cele mai mari creșteri, în 

raport cu același interval din 2019, în: industria spectacolelor (+11%), HoReCa 

(+10,2%), servicii (+6,9%). 

(Sursa: Eurostat) 

 

 Ajutoare de stat: S-au mai plătit 21 de firme la Măsura 2, în ultima 

săptămână 

Un număr de 21 de beneficiari și-au primit banii la Măsusura 2 - granturi de capital 

de lucru de 2.000-150.000 de euro, în ultima săptămână, conform situației la zi 

raportate, vineri, 12 martie 2021, de Ministerul Economiei. 

În ultima săptămână, la Măsura 2 s-au procesat 29 de cereri de finanțare după ce, în 

precedentele 2 săptămâni procesarea stagnase. De asemenea, 21 de firme și-au 

primit banii, în cuantum total de 7,32 milioane lei, în ultima săptămână, la Măsura 

2. 

https://ec.europa.eu/eurostat/documents/portlet_file_entry/2995521/3-18032021-AP-EN.pdf/f77a4ef8-2d70-a268-13da-c43b6f6ee30f
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În acest moment, au rămas 13.658 de firme admise la finanțare și neplătite. Până 

acum plățile s-au efectuat greoi pe fondul lipsei bugetului de stat pe anul 2021. 

Bugetul a fost publicat marți, 9 martie, în Monitorul oficial, fiind prevăzute resurse 

bugetate pentru plățile integrale. Cu toate acestea, Ministerul Economiei a precizat, 

marți, că doar 150 de milioane de euro se vor plăti în prima fază din bugetul pe 

anul 2021. Conform celor menționate de minister, plățile ar urma să înceapă după o 

săptămână de la publicarea bugetului, ceea ce ar însemna că marți-miercuri ar 

trebui să intre primii bani din calupul de 150 de milioane de euro. Având în vedere 

că ministerul a spus că ritmul de plăți ar urma să fie de până la 1000 pe zi, practic 

cei 150 de milioane de euro vor fi consumați într-o zi și vor ajunge la 1.000 de 

firme (la valoarea maximă a grantului). 

Pentru restul firmelor statul mai vrea să deblocheze 500 de milioane de euro, dar 

susține că are nevoie de o nouă ordonanță de urgență. „Ministerul Economiei va 

propune în timp foarte scurt timp o Ordonanță de Urgență care să grăbească plățile, 

fondurile pentru această măsură fiind acum alimentate din două surse, POC și 

React EU, iar deblocarea restului de finanțare e îngreunată” - a anunțat ministerul. 

Situația celor 3 măsuri de sprijin COVID pentru IMM la 12 martie 2021, ora 

14.00: 

Masura 1 – Microgranturi (câte 2.000 euro):      

 Solicitari transmise: 29.250 de cereri,  în valoarea totală de 283.110.750 lei. 

Toate solicitările au fost procesate: 

 În curs de clarificare: 19, în valoare de 183.901 lei. 

 Respinse: 9.648, în valoare de 93.382.992 lei. 

 Admise:  19.583  în valoare de 189.543.857 lei. 

 Contracte semnate: 17.309 în valoare de 167.533.811 lei. 

 Solicitari plătite: 17.193 în valoare de 166.411.047 lei. 
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Masura 2 – Granturi pt capital de lucru (câte 2.000-150.000 euro): 

 Solicitari transmise: 22.226 în valoare de 5.246.397.727 lei. 

 Solicitari neprocesate: 2.711 în valoare de 406.582.027 lei. 

 Solicitari procesate: 19.515 în valoare de 4.839.815.700 lei. 

din care:          

 In curs de clarificare: 56 în valoare de 44.033.695 lei. 

 Respinse: 2.733  în valoare de 493.078.805 lei. 

 Admise:   16.726 în valoare de 4.302.703.200 lei. 

 Contracte semnate: 3.171 în valoare de 1.098.745.204 lei. 

 Solicitari plătite: 3.068 în valoare de 1.080.036.833 lei. 

         

Masura 3 – Granturi pt investitii (câte 50.000-200.000 euro): 

 Total solicitari transmise: 27.736 în valoare de 15.889.215.181 lei. 

„Va fi operaționalizată și Măsura 3, granturi pentru investiții, blocată 

momentan până la remedierea unor probleme apărute la modul de selecție a 

firmelor solicitante” - a dat asigurări Ministerul Economiei după adoptarea 

bugetului de stat de către Palament. 

(Sursa: startupcafe.ro) 

 

 Florin Cîțu și-a numit șeful Cancelariei. Cine este Sergiu Horia Hossu 

Premierul Florin Cîțu l-a numit, joi, în funcția de șef al Cancelariei premierului, cu 

rang de ministru, pe Sergiu Horia Hossu, potrivit unei decizii care a apărut în 

Monitorul Oficial. 

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/reluare-inscriere-masura-3-granturi-investitii.htm
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Sergiu Horia Hossu (39 de ani) este membru PLUS. Consilier local în Cluj-

Napoca, este căsătorit și are un copil de 12 ani. S-a născut în Zalău, și locuiește în 

Cluj Napoca de aproape 20 de ani. 

A absolvit Facultatea de Biologie și Geologie din cadrul UBB, specializarea 

Geologie, apoi un master în cadrul Facultății de Știința și Ingineria Mediului din 

cadrul aceleiași universități. În anul 2017 a absolvit cursurile MBA ale 

Universității Hull din Anglia, deținând o diplomă de Master of Business 

Administration. 

În ultimii 4 ani și-a desfășurat activitatea de conducere în 2 companii cu specific 

IT, ocupând funcțiile de Director executiv Divizia Track la AROBS Transilvania 

Software și Director comercial la Evozon. 

Anterior, timp de 8 ani, a ocupat funcția de Director executiv și Director pe zona 

Transilvania în compania Rosal, care se ocupă de salubritate, deszăpezire și 

curățenie stradala. 

În 2011, a fost audiat la DNA Cluj, după ce procurorii au găsit, în urma 

perchezițiilor la locuința fostului primar Sorin Apostu, mai multe carduri pentru 

achiziționarea de combustibil primite de la firma Rosal. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 De ce întârzie modificarea Legii offshore: Totul depinde de preluarea de 

către Romgaz a participației Exxon din Marea Neagră / În două săptămâni va 

fi depusă o ofertă 

Actul normativ de modificare a Legii offshore, care ar debloca investițiile pentru 

extracția gazelor din Marea Neagră, nu a fost introdus în Planul Anual de Lucru al 

Guvernului, deși era o prioritate încă din guvernarea Orban. Întrebat de 

HotNews.ro asupra acestuia aspect, ministrul energiei Virgil Popescu spune că va 

fi o inițiativă legislativă a coaliției în Parlament. Dar când va fi promovat un astfel 

de proiect, în condițiile în care deja ne apropiem de luna aprilie? Potrivit 

informațiilor HotNews.ro totul depinde de succesul preluării de către Romgaz a 

participației pe care Exxon o deține în proiectul Neptun Deep din Marea Neagră.  

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/plus_3029.html
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Imediat după aceea va apărea și noua lege offshore. Care sunt disensiunile cu 

OMV Petrom? 

 

Încă din guvernarea trecută, autoritățile au rămas cu o restanță: modificarea Legii 

Offshore, astfel încât să fie deblocate investițiile din Marea Neagră pentru extracția 

gazelor naturale. Fiind considerată o prioritate, tergiversarea punerii în dezbatere 

publică a unui act normativ ar putea ridica niște semne de întrebare. 

Potrivit informațiilor HotNews.ro, Guvernul se concentrează mai întâi pe tranzacția 

dintre Romgaz și americanii de la Exxon. În două săptămâni, Romgaz ar urma să 

depună o ofertă. Romgaz se află în negocieri de mai multe luni pentru preluarea 

participației pe care Exxon o deține în proiectul Neptun Deep din Marea Neagră. 

Legea offshore ar urma să intre în dezbatere publică imediat după ce este finalizată 

tranzacția cu Exxon. 

Guvernul se temea că elaborarea legii mai devreme ar fi putut da peste cap 

tranzacția. De exemplu, în condițiile unor prevederi favorabile deținătorilor de 

licențe, Exxon ar putea ridica pretenții mai mari sau poate chiar să renunțe la 

vânzarea participației. 

Însă Guvernul nu se mulțumește doar cu preluarea în sine a participației, ci și câtă 

influență va avea Romgaz în proiectul Neptun Deep în relația cu viitorul său 

partener OMV Petrom. Reamintim că Exxon deține o participație de 50% din acest 

proiect și aceasta urmează să fie preluată de Romgaz. Cealaltă jumătate este 

deținută de OMV Petrom, iar Romgaz trebuie să ajungă la o înțelegere cu aceasta 

pentru a controla operațiunile. 

Romgaz, marea momeală pentru PSD 

Statul român ar vrea ca Romgaz să fie cel care conduce operațiunile și să fie și 

operatorul, nu doar simplu deținător de licență, deși înțelegerea inițială era alta, și 

anume ca OMV Petrom să fie operatorul. Aceasta era înțelegerea de anul trecut 

când se putea problema ca Exxon să-și vândă partea către un consorțiu format din 

OMV Petrom, Romgaz și Compania naţională de gaze naturale din Polonia. Între 

timp, polonezii s-au retras, iar Romgaz s-a angajat să preia tot ce vinde Exxon. 
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Ce se poate întâmpla dacă Romgaz nu ajunge la o înțelegere cu OMV Petrom? 

Atunci, OMV Petrom se poate îndrepta către instanță, ceea ce ar întârzia și mai 

mult lucrurile. De ce este important cine conduce operațiunile? Acea companie va 

putea să atribuie contracte pentru toate operațiunile necesare extragerii gazelor din 

Marea Neagră. Compania cea mai interesată să preia mare parte dintre aceste 

contracte este GSP, controlat de omul de afaceri Gabriel Comănescu. De altfel, 

GSP ar urma să fie unul dintre marii câștigători de pe urma unei noi legi offshore 

favorabile investitorilor din Marea Neagră. 

 

Deciziile de investiție în Marea Neagră au întârziat foarte mult din cauza legislației 

nefavorabile companiilor care dețin licențele. De altfel, investițiile nu ar demara 

imediat după apariția legii. OMV Petrom a anunțat că ar avea nevoie de o perioadă 

de 12 luni pentru a lua decizia de investiţii în proiectul de gaze din Marea Neagră, 

din momentul în care va fi modificată Legea offshore. 

 

În condițiile în care intră și Romgaz în afacere, companie controlată de stat, 

Guvernul mizează foarte mult inclusiv pe sprijinul PSD pentru adoptarea noii legi 

offshore în Parlament, pe ideea că "nu ne vindem țara". Astfel, va fi mult mai ușor 

de obținut acordul PSD pentru prevederi legislative favorabile companiilor care 

extrag gazele din Marea Neagră. 

 

Virgil Popescu a declarat în mai multe rânduri că are nevoie de consens politic 

pentru modificarea Legii Offshore. Cu Romgaz la înaintare, acest consens ar putea 

fi mai ușor de obținut. 

 

Orice întârziere a adoptării noii Legi offshore este în dezavantajul României, în 

condițiile în care gazul nu va mai avea viață prea lungă. În nivel european, gazele 

au primit un statut inferior, de combustibil de tranziție către energia verde. 

Investițiile din Marea Neagră au devenit o urgență. Practic, acele gaze trebuie 

exploatate în următorii ani, în condițiile în care ele ar urma să își piardă valoarea 

dacă mai stau mult pe fundul mării.  
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Uniunea Europeană pune accent pe energia din surse regenerabile și vede 

hidrogenul ca sursă a viitorului, în timp ce gazele au primit statut de combustibil de 

tranziție, de înlocuire a cărbunelui, urmând să se investească din ce în ce mai puțin 

în acest sector. Mare parte din atenția investitorilor s-a mutat pe zona de energie 

verde. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Turismului din Grecia va susține o conferință de presă, vineri, la 

București, pe tema sezonului turistic 

Ministrul Turismului din Grecia, Charis Theocharis, va susţine vineri o conferinţă 

de presă la Bucureşti, pe tema sezonului turistic şi a condiţiilor de călătorie în 

Grecia, transmite Agerpres. 

Oficialul grec se află în vizită în România la invitaţia omologului său, Claudiu 

Năsui. 

Grecia a decis să deschidă oficial sezonul turistic pe data de 14 mai, iar turiştii fie 

vor face dovada vaccinării sau a anticorpilor, fie vor prezenta un test negativ şi vor 

purta mască în toate spaţiile publice, se arată într-un comunicat de presă al 

Organizaţiei Naţionale de Turism a Greciei remis AGERPRES în urmă cu o 

săptămână. 

Sloganul central al noii campanii promoţionale pentru turismul grecesc este „All 

You want is Greece” („Tot ce vrei este Grecia”). 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Comisia Europeană A REFUZAT planul de restructurare propus de 

Guvernul Florin Cîțu în cazul Complexului Energetic Oltenia 

Investigaţia derulată de Comisia Europeană referitoare la planul de restructurare a 

Complexului Energetic Oltenia va mai dura câteva luni, însă statul român va ajuta 

compania să achiziţioneze certificatele de emisii până la finele lunii aprilie fără 
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penalităţi, a declarat, joi, pentru AGERPRES, Bogdan Chiriţoiu, preşedintele 

Consiliului Concurenţei. 

Acesta a fost luni şi marţi la Bruxelles, alături de ministrul Energiei, Virgil 

Popescu, pentru a discuta cu oficialii europeni pe marginea planului de 

restructurare a producătorului de energie pe cărbune, în contexul în care CE a 

deschis o investigaţie aprofundată la începutul lunii februarie. 

"A fost o întâlnire de parcurs, nu suntem în etapa în care primim aprobarea finală a 

Comisiei pentru programele de restructurare. Comisia a spus că, într-adevăr, sunt 

progrese faţă de planul inţial, dar nu suntem încă la varianta finală a planului. La 

capitolul progrese putem include faptul că încercăm să atragem şi investitori terţi, 

de exemplu există interes din partea băncilor, dar ne uităm să aducem şi alte 

companii care să investească alături de Oltenia în noile capacităţi pe gaz şi panouri 

fotovoltaice. Deci planul e mai credibil aşa, pentru că arată că există surse de 

finanţare pentru partea care nu revine statului", a precizat Chiriţoiu. 

Potrivit acestuia, Complexul Oltenia trebuie să dovedească faptul că sunt garantate 

fondurile care vor reprezenta contribuţia companiei, care să fie cel puţin 50% din 

costurile programului de restructurare. 

"De asemenea, va trebui să arătăm şi că nu există interes din partea unor terţi 

investitori să preia activele companiei, instalaţiile existente. Comisia doreşte, din 

raţiuni legale, să se asigure de acest lucru. Aşteptarea mea este că nimeni nu este 

interesat să-şi ia în cârcă instalaţii vechi, spre sfârşitul vieţii lor şi care sunt legate 

de costuri mari de poluare. Tehnologia în sine nu are viitor. Viitorul cărbunelui se 

numără în câţiva ani de acum încolo. Aceasta pentru că taxele de poluare sunt din 

ce în ce mai mari în Europa, care vrea să reducă poluarea, iar cărbunele nu mai este 

viabil din punct de vedere economic. Deci nu cred că vor fi investitori care îşi 

doresc să preia instalaţii pe cărbune. În schimb, cred că putem să reuşim să găsim 

investitori în instalaţii noi, pe gaze", a continuat oficialul Consiliului Concurenţei. 

El a susţinut că autorităţile române vor căuta soluţii în următoarea perioadă pentru 

a îmbunătăţi planul de restructurare. 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/virgil-popescu_3139.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/virgil-popescu_3139.html
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"Comisia nu este încă în faza în care să poată să aprobe acest plan. Trebuie să fie 

parcursă această perioadă de consultare publică, ce spun terţii, şi să epuizăm 

posibilitatea apariţiei unor investitori care să preia active din Oltenia. Această 

etapă de consultare publică ar trebui să dureze o lună-două. Între timp vom purta 

discuţii cu ministerul şi cu compania să vedem cum putem îmbunătăţi planul şi 

cum putem să atragem resurse non-publice, care trebuie să fie surse certe", a 

susţinut Chiriţoiu. 

Întrebat care sunt şansele ca planul să fie aprobat până la finalul lunii aprilie, el a 

răspuns: "Acesta este obiectivul pe care ni l-am stabilit, dar nu ţine numai de noi, 

deşi am acţionat în acest sens. Există şanse, dar în acelaşi timp nu exclud situaţia în 

care va mai dura câteva luni". 

În opinia sa, până la urmă ceea ce este important este să avem un plan credibil, 

care să se poată realiza, astfel încât compania să devină una viabilă. 

"Oltenia produce cam 20% din energia consumată în România, ea poluează şi 

trebuie să o facem să polueze mai puţin, dar nu ne putem lipsi de ea. Nu poate 

dispărea peste noapte 20% din producţie. Deci asta este important: să ne asigurăm 

că economia românească are energia de care are nevoie, iar efortul bugetar pe care 

îl face statul, care este unul mare, vorbim de 1,2 miliarde contribuţia statului, plus 

câteva sute de milioane din Fondul de Modernizare, că banii aceştia sunt bine 

cheltuiţi. Nu e suficient doar să facem planul, ci şi să ne asigurăm că toate lucrările 

se fac bine", a subliniat el. 

Totodată, întrebat ce se va întâmpla cu certificatele de emisii pe care compania 

trebuie să le achiziţioneze până la finalul lunii aprilie, Chiriţoiu a precizat: 

"Certificatele trebuie achiziţionate. Compania deja se află în dificultate şi nu putem 

să o lăsăm să încaseze alte sute de milioane de euro amendă. Deci sunt convins că 

Guvernul o să sprijine compania în continuare, nu văd alternativa. Planul de 

restructurare este una, discuţiile cu Comisia continuă, dar între timp activitatea 

companiei trebuie să continue. Ar fi foarte riscant să lăsăm o companie cu 

probleme să se împovăreze cu alte penalităţi. Aici nu avem încotro, va trebui să 

sprijinim compania să achiziţioneze aceste certificate". 
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El nu a putut preciza care va fi forma legală a ajutorului pe care îl va da statul 

pentru achiziţia certificatelor de emisii aferente anului trecut, dar a subliniat că 

suma necesară este bugetată. 

"Banii sunt prinşi în bugetul de stat, care este aprobat de Parlament, şi vom găsi o 

soluţie. Sunt convins că certificatele vor fi achiziţionate, iar compania îşi va putea 

continua activitatea", a mai spus oficialul Concurenţei. 

Comisia Europeană a început, pe 5 februarie, o investigaţie aprofundată cu privire 

la planul de restructurare a CE Oltenia. 

România a notificat un ajutor de restructurare în valoare de 1,33 miliarde de euro, 

care constă într-un ajutor pentru salvare în valoare de 0,25 miliarde de euro deja 

acordat, un împrumut suplimentar garantat de stat de 0,31 miliarde de euro şi o 

subvenţie de stat în valoare de 0,77 miliarde de euro. În plus, se doreşte obţinerea 

unui ajutor de stat suplimentar în valoare de 711 milioane de euro din Fondul 

pentru Modernizare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Pe 28 aprilie 2021, statul român, dar şi fonduri de pensii şi BERD, votează 

un credit de 1,7 mld. lei pentru Electrica 

 Electrica (simbol bursier EL), cel mai mare jucător local din domeniul distribuţiei 

şi furnizării de energie, cheamă acţionarii pe 28 aprilie pentru a aproba garantarea 

de către companie a unui credit de până la 1,02 mld. lei (210 mil. euro) pe care 

societatea Distribuţie Energie Electrică Romania SA (DEER), noul operator de 

distribuţie al Electrica, îl va contracta de la Banca Europeană de Investiţii (BEI) 

pentru finanţarea investiţiilor în perioada 2021-2023.  

“Împrumutul de la BEI, care va fi contractat de DEER, va fi garantat de Electrica 

printr-o garanţie de maximum 252 mil. euro, valabilă până la îndeplinirea în 

întregime a obligaţiilor rezultate din contract”, menţionează convocatorul 

societăţii. 

(Sursa: zf.ro) 
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 ASF: La finele lunii decembrie 2020, fondurile de pensii private (Pilon II şi 

Pilon III) au ajuns la active de 78 mld. lei, cu 21% mai mult faţă de anul 

anterior. Pondere de 7,5% în PIB 

Sistemul pensiilor private a cunoscut o evoluţie solidă pe parcursul anului trecut, în 

ciuda contextului economic nefavorabil generat de pandemia de COVID-19. 

Astfel, la finalul lunii decembrie a anului 2020, fondurile de pensii private (Pilon II 

şi Pilon III) au ajuns la active de 78,07 miliarde lei, cu 21% mai mult comparativ 

cu anul anterior. Ca pondere în PIB, activele totale ale sistemului de pensii private 

au ajuns la un nivel de 7,5%, potrivit datelor transmise de Autoritatea de 

Supraveghere Financiară din România (ASF) Politica investiţională din cadrul 

portofoliilor de active ale fondurilor de pensii private a fost concentrată pe piaţa 

locală de capital.  

La sfârşitul anului trecut, ponderea investiţiilor în instrumente cu venit fix 

reprezenta 74% din totalul portofoliului investiţional al fondurilor de pensii 

private, în timp ce ponderea investiţiilor în acţiuni a fost de 22%. La sfârşitul 

anului trecut, valoarea totală a activelor fondurilor de pensii administrate privat a 

fost de 75,14 miliarde lei, în creştere cu aproximativ 21% comparativ cu finele 

anului 2019. Numărul participanţilor înregistraţi a fost, la sfârşitul anului trecut, de 

7,63 milioane persoane, faţă de 7,46 milioane persoane înregistrate la sfârşitul 

anului 2019. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 

 Prețul petrolului, la cel mai scăzut preț din ultimele luni, pe fondul creșterii 

cazurilor de Covid-19 în Europa 

Preţurile petrolului au scăzut joi cu 7%, cel mai mare declin zilnic consemnat din 

vara trecută, din cauza temerilor tot mai mari provocate de creşterea cazurilor de 

Covid-19 în Europa şi de aprecierea dolarului american, transmite Reuters. 
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Mai multe ţări mari din Europa au fost nevoite să reintre în carantină din cauza 

creşterii numărului cazurilor de Covid-19, în timp ce programele de vaccinare au 

încetinit din cauza îngrijorărilor legate de efectele secundare ale vaccinului produs 

de compania AstraZeneca, care este distribuit pe scară largă în Europa, informează 

News.ro. 

Declinul preţurilor nu a afectat doar ţiţeiul, ci şi preţurile păcurei şi benzinei, care 

au coborât cu peste 5%. 

Pieţele incluseseră în preţuri cel mai bun scenariu, al redresării cererii. Toată lumea 

sărbătorea campaniile de vaccinare şi reducerea restricţiilor, a spus John Kilduff, 

partener la firma Again Capital din New York. 

”Acum, situaţia din Europa a scăpat de sub control aproape complet. Carantinele 

din Polonia şi Italia lovesc în centrul scenariului de redresare a cererii şi al tezei 

care a alimentat creşterea preţurilor”, a arătat Kilduff. 

Contractele futures pentru petrolul Brent au scăzut cu 4,72 de dolari, sau cu 6,9%, 

şi au închis la 63,28 dolari pe baril. 

Cotaţia petrolului West Texas International (WTI), de referinţă pe piaţa americană, 

a coborât cu 4,6 dolari, sau cu 7,1%, la 60 de dolari pe baril. 

Ambele contracte au scăzut cu peste 11% începând din 8 martie. Seria de scăderi 

din ultimele cinci zile este cea mai lungă pentru petrolul WTI după februarie 2020, 

iar pentru petrolul Brent după septembrie 2020. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Planul Marshall II pentru Europa, un concurs de idei pentru România. 

"Deja s-au creat consumatorii de contracte de consultanță, însă nu avem 

pachetul de idei prin care să abordăm subiectul cu UE" 

30 de miliarde de euro urmărește să obțină România de la Bruxelles pentru 

revenirea economiei din criza generată de pandemie. Spitale, școli, autostrăzi, 

păduri, consolidarea clădirilor - sunt obiectivele de dezvoltare plasate în centrul  
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Planului național de redresare și reziliență, care va fi supus aprobării executivului 

și transmis Comisiei Europene pentru negociere. În ce fel domeniile enunțate de 

președinte corespund scopului Mecanismului european de redresare și reziliență, a 

explicat în cadrul unei Ediții speciale, la TVR, profesorul de economie Alexandru 

Bodislav. 

"În primul rând, proiectul acesta reprezintă pentru Uniunea Europeană un Plan 

Marshall II adus la evoluția economică a zilelor noastre", a subliniat profesorul de 

economie Alexandru Bodislav, pentru Ediție specială. 

"Trebuie să ne gândim la faptul că, în cadrul actual al dezvoltării acestui proiect, 

noi practic facem un concurs de idei pe care le vom prezenta începând cu 1 mai 

2021 către Comisia Europeană și pe care sperăm să le avem finanțate pentru 

perioada următoare. De la ce a zis domnul președinte Iohannis în legătură cu 

România educată până la tranziția către digital și economie verde, noi practic 

trebuie să generăm o masă de idei prin care să arătăm că suntem destul de bine 

dezvoltați, cel puțin la nivel de principii, în a ne axa pe cele 30,5 miliarde pe care 

UE ni le promite, bani care la rândul lor sunt destul de greu de obținut, pentru că 

întreg mecanismul de 672,5 miliarde de euro pe care UE încearcă să îi aloce la 

nivel european sunt destul de greu finanțați și greu de creat ca mecanism 

funcțional", a atras atenția Bodislav. 

"Comisia Europeană vede lucrurile la nivel comunitar, dar și la nivel individual, în 

sensul că va încerca să construiască un mecanism de evaluare a nevoilor fiecărei 

țări în parte și, până în septembrie 2021, să vină cu un răspuns - unde ar trebui 

ajustate anumite ținte. De exemplu, că tot discutam pe tranziția verde și digital, să 

ne gândim la faptul că tranziția verde are deja o țintă de 37%, iar digitalul are o 

țintă de 20%. Deja sunt alocate. Problemele principale pe care le avem după 

aceasta sunt cele de analiză a situației și a modului în care economia va fi 

abordată nu numai prin programul cum ar fi 'România educată', sau granturile 

pentru tineret și sport, ci și automat, prin investițiile în România creativă și, nu în 

ultimul rând, în România bazată pe un transport rutier și pe o interconectivitate la 

nivel european, pentru că accesul la portul din Constanța va trebui făcut mai facil, 

fie că se dorește din surse interne, fie că se dorește din surse externe.  
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Este nevoie acerbă să se creeze o interconectare între portul Constanța și restul 

Europei pe un palier european destul de accesibil pentru întregile companii de 

transport și companiile mari de logistică", a explicat profesorul de economie. 

Alexandru Bodislav crede că implementarea va fi, din păcate, destul de complicată. 

"Deja au apărut ONG-urile și companiile specializate pe client service-ul acestor 

proiecte pe care le vor derula și practic deja s-au creat consumatorii de taxe de 

management și de contracte de consultanță, însă înainte nu avem pachetul de idei, 

de politici economice prin care să abordăm subiectul cu Uniunea Europeană", 

atrage atenția Bodislav. 

"Guvernul României este pe o cale pozitivă, pe o cale de creștere a relației cu 

Uniunea Europeană și pentru a primi acești 30,5 miliarde, dar, din păcate, încă nu 

avem ceva palpabil, pe care să putem spune 'uite, ideea asta este bună și pe asta 

putem merge pentru că avem cauză-efect", a conchis specialistul. 

Miercuri, președintele Klaus Iohannis a anunțat sumele pe care România țintește să 

le obțină de la Bruxelles pentru câteva direcții mari de dezvoltare. 

"Cele circa 30 de miliarde de euro de care vom beneficia prin acest plan reprezintă 

o șansă majoră pentru dezvoltarea României, o oportunitate care va permite 

economiei, dar și societății românești o rezistență sporită în cazul unor viitoare 

crize", a anunțat Klaus Iohannis. 

Sumele pe care executivul vrea să le solicite prin Planul național de redresare și 

reziliență 

Pentru dezvoltarea rețelei de spitale, România vrea să aloce 3 miliarde de euro. 

Dezvoltarea rețelei de autostrăzi ar putea beneficia de 4,5 miliarde de euro. 

Programul România Educată va beneficia de o finanțare de aproximativ 4 miliarde 

de euro. 

1,3 miliarde de euro vor fi alocate pentru diversificarea și multiplicarea surselor de 

energie regenerabilă, 1,5 miliarde de euro pentru împădurirea masivă, 4 miliarde 

de euro pentru combaterea secetei și pentru irigații, 5 miliarde de euro pentru 

dezvoltarea infrastructurii feroviare. 

http://stiri.tvr.ro/30-de-miliarde-de-euro-de-la-bruxelles-pentru-romania--spitale----coli--autostrazi--paduri--consolidarea-cladirilor---in-centrul-planului-na--ional-de-redresare---i-rezilien--a--care-va-fi-supus-aprobarii-executivului_881560.html#view
http://stiri.tvr.ro/30-de-miliarde-de-euro-de-la-bruxelles-pentru-romania--spitale----coli--autostrazi--paduri--consolidarea-cladirilor---in-centrul-planului-na--ional-de-redresare---i-rezilien--a--care-va-fi-supus-aprobarii-executivului_881560.html#view
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Se vor aloca 2,2 miliarde de euro pentru reabilitarea termică a blocurilor și 

consolidarea clădirilor la cutremur. 

Pachetul de recuperare economică al Uniunii Europene, conceput pentru a ajuta 

ţările membre să combată efectele pandemiei de COVID-19, în valoare de 672,5 

miliarde de euro, a primit ultima aprobare pe 12 februarie. 

O mare parte din bani - 312,5 miliarde de euro - va fi acordată sub formă de 

granturi pentru investiţii şi reforme în cele 27 de state membre ale blocului 

comunitar. 

Pentru a accesa banii, guvernele trebuie să înainteze proiectele de cheltuieli până 

pe 30 aprilie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Comisia Europeană a lansat Consiliul European pentru Inovare, cu 10 

miliarde de euro disponibili pentru dezvoltarea și extinderea “inovațiilor 

revoluționare” / Oportunități de finanțare în 2021 

Comisia Europeană a lansat, joi, Consiliul European pentru Inovare (CEI), 

instituție ce beneficiază de un buget de peste 10 miliarde de euro în perioada 2021-

2027 și destinat “dezvoltării și extinderii inovațiilor revoluționare”. Forul se 

bazează pe un program-pilot derulat în cadrul programului Orizont 2000 și 

combină cercetarea în domeniul tehnologiilor emergente, un program de accelerare 

și un fond de investiții special, Fondul Consiliului European pentru Inovare. 

 Vezi mai jos Oportunitățile de finanțare în 2021, anunțate azi. Plus, noile 

premii pentru inovare anunțate de Comisie. 

Potrivit comunicatului CE, forul are drept scop extinderea întreprinderilor nou-

înființate și a întreprinderilor mici și mijlocii (IMM) inovatoare. Aproximativ 3 

miliarde EUR din bugetul CEI vor fi transferați în Fondul CEI. 

Comisia anunță că, de asemenea, a fost publicat primul program de lucru anual al 

CEI, care “deschide oportunități de finanțare în valoare de peste 1,5 miliarde EUR 

în 2021”.  

http://stiri.tvr.ro/mecanismul-de-redresare---i-rezilien--a-al-uniunii-europene-a-primit-aprobarea-finala_879285.html#view
http://stiri.tvr.ro/mecanismul-de-redresare---i-rezilien--a-al-uniunii-europene-a-primit-aprobarea-finala_879285.html#view
http://stiri.tvr.ro/mecanismul-de-redresare---i-rezilien--a-al-uniunii-europene-a-primit-aprobarea-finala_879285.html#view
https://eic.ec.europa.eu/
https://eic.ec.europa.eu/investment-opportunities_en
https://ec.europa.eu/info/funding-tenders/opportunities/docs/2021-2027/horizon/wp-call/2021/wp_horizon-eic-2021_en.pdf
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Cu aceeași ocazie, au început înscrierile pentru două premii, și anume Premiul 

pentru femeile inovatoare și cel pentru Capitala europeană a inovării. 

Evenimentul de lansare: 

Ce spune comunicatul Comisiei: 

“Margrethe Vestager, vicepreședinta executivă pentru „O Europă pregătită pentru 

era digitală”, a declarat: „Dispunem în prezent de un fond care ne va permite să 

sprijinim întreprinderile mici și mijlocii care produc inovații revoluționare, să 

facilităm accesul la capitaluri proprii și să accelerăm dezvoltarea întreprinderilor 

nou-înființate inovatoare. Astfel vom putea transforma rezultatele cercetării în 

oportunități de afaceri și vom putea elabora viziuni pentru realizarea de progrese 

majore în domeniul tehnologiei și inovării. 

Mariya Gabriel, comisarul pentru inovare, cercetare, cultură, educație și tineret, a 

declarat: „Consiliul European pentru Inovare este cea mai ambițioasă inițiativă 

europeană de sprijinire a inovațiilor revoluționare de care are nevoie Europa pentru 

a se redresa în urma crizei economice și pentru a accelera tranziția către o 

economie verde și digitală. Grație investițiilor în cercetare vizionară si în companii 

inovatoare, această inițiativă va consolida suveranitatea tehnologică europeană, va 

permite extinderea a sute de întreprinderi nou-înființate dintre cele mai 

promițătoare din Europa și va pregăti calea pentru crearea viitorului spațiu 

european al inovării.” 

Consiliul European pentru Inovare valorifică experiența și rezultatele obținute în 

cursul etapei sale pilot din perioada 2018-2021. Dotat cu un buget de 3,5 miliarde 

EUR, acesta a sprijinit peste 5 000 de IMM-uri și de întreprinderi nou-înființate, 

precum și peste 330 de proiecte de cercetare. 

Principalele noutăți ale Consiliului European pentru Inovare 

Consiliul European pentru Inovare prezintă o serie de particularități și un mod de a 

sprijini inițiative și proiecte de pionierat care îl fac unic. 

 

 

https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-prizes_en#ecl-inpage-196
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 Instrumentul Accelerator al CEI oferă sprijin IMM-urilor, în special 

întreprinderilor nou-înființate și companiilor spin-out, pentru dezvoltarea și 

extinderea unor inovații revoluționare. Instrumentul Accelerator al CEI 

include un nou sistem inovator de depunere a cererilor, care permite 

întreprinderilor nou-înființate și IMM-urilor să solicite finanțare în orice 

moment prin intermediul unui proces simplificat. 

 O echipă de administratori ai programelor CEI va fi responsabilă cu 

elaborarea viziunilor pentru realizarea de progrese majore în domeniul 

tehnologiei și al inovării (cum ar fi terapia celulară și genică, hidrogenul 

verde și instrumentele pentru tratarea bolilor cerebrale), cu gestionarea 

portofoliilor de proiecte ale CEI și cu reunirea părților interesate pentru a 

pune în practică aceste viziuni. 

 Un nou program al CEI de finanțare a tranziției va contribui la 

transformarea rezultatelor cercetării (obținute cu sprijinul instrumentului 

Pathfinder al CEI și al Consiliului European pentru Cercetare) în inovații 

(companii spin-out, parteneriate comerciale etc.). 

 Sunt introduse noi măsuri de susținere a femeilor inovatoare, printre care și 

un program de leadership feminin. În parteneriat cu Rețeaua 

întreprinderilor europene, atât femeile inovatoare talentate, cât și toate 

IMM-urile inovatoare din regiunile mai puțin cunoscute vor beneficia de 

sprijin pentru a putea solicita finanțare, ceea ce va contribui la eliminarea 

decalajului în materie de inovare. 

Consiliul consultativ al CEI, format din inovatori de prim plan, elaborează strategia 

Consiliului European pentru Inovare și oferă consultanță cu privire la 

implementarea acesteia (a se vedea declarația de astăzi a Consiliului consultativ al 

CEI). 

Oportunități de finanțare în 2021 

Oportunitățile de finanțare anunțate astăzi în primul program de lucru al 

Consiliului European pentru Inovare includ: 

 

https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-accelerator_en
https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-accelerator_en
https://eic.ec.europa.eu/eic-communities/eic-programme-managers_en
https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-transition_en
https://een.ec.europa.eu/
https://een.ec.europa.eu/
https://eic.ec.europa.eu/eic-communities/eic-advisory-board_en
https://europa.eu/!vW97MF
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 Finanțare prin intermediul instrumentului Accelerator al CEI, în valoare de 1 

miliard EUR, pentru întreprinderile nou-înființate și IMM-uri în vederea 

dezvoltării și a extinderii unor inovații cu impact ridicat care au potențialul 

de a crea piețe noi sau de a le perturba pe cele existente. Acest instrument 

oferă un tip unic de finanțare mixtă, care combină capitalul propriu (sau 

cvasicapitalul, de exemplu creditele convertibile) cu o valoare între 0,5 și 15 

milioane EUR din Fondul CEI, cu granturi în valoare de până la 2,5 milioane 

EUR. Din totalul de 1 miliard EUR, 495 de milioane EUR se alocă pentru 

inovații revoluționare în contextul Pactului verde european și în domeniul 

tehnologiilor digitale și medicale strategice. 

 Finanțare prin intermediul instrumentului Pathfinder al CEI, dedicat 

echipelor multidisciplinare de cercetare, în valoare de 300 de milioane EUR, 

pentru proiecte de cercetare care au potențialul de a conduce la inovații 

revoluționare. Echipele de cercetare pot solicita granturi de până la 4 

milioane EUR. Cea mai mare parte a finanțării se acordă prin intermediul 

unor cereri deschise de propuneri fără priorități tematice predefinite, iar 132 

de milioane EUR se alocă pentru proiecte care abordează cinci provocări 

evidențiate de Pathfinder: inteligența artificială (IA) conștientă, instrumente 

pentru măsurarea activității cerebrale, terapia celulară și genică, hidrogenul 

verde și materialele vii modificate. 

 Finanțare prin intermediul programului CEI de finanțare a tranziției, în 

valoare de 100 de milioane EUR, pentru transformarea rezultatelor cercetării 

în oportunități de inovare. Prima cerere de propuneri lansată în cadrul 

acestui program se va axa pe rezultatele generate în cadrul proiectelor pilot 

sprijinite de instrumentul Pathfinder al CEI și al proiectelor de validare a 

conceptului realizate sub egida Consiliului European pentru Cercetare, cu 

scopul de a aduce la maturitate tehnologiile și de a elabora un model de 

afaceri pentru aplicații specifice. 

Toate proiectele Consiliului European pentru Inovare au acces la serviciile de 

accelerare a dezvoltării de întreprinderi, care pun la dispoziție instructori, mentori 

și expertiză, oferă oportunități de parteneriate cu corporații, investitori și alte părți 

interesate, dar și o serie de servicii și evenimente.  

https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-accelerator_en
https://ec.europa.eu/info/strategy/priorities-2019-2024/european-green-deal_ro
https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-pathfinder_en
https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-transition_en
https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/business-acceleration-services_en
https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/business-acceleration-services_en
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Premiile Consiliului European pentru Inovare 

Consiliul European pentru inovare acordă mai multe premii pentru a-i onora pe cei 

care modelează viitorul inovării în Europa. 

 Premiul UE pentru femeile inovatoare le recompensează pe cele mai 

talentate femei antreprenoare din UE și din țările asociate la programul 

Orizont Europa, care au creat companii de succes și au introdus inovații pe 

piață. 

 Premiul pentru Capitala europeană a inovării (iCapital) recunoaște 

importanța orașelor în modelarea ecosistemului local de inovare și 

promovează inovarea revoluționară. Anul acesta s-a introdus o nouă 

categorie, Cel mai inovator oraș european (The European Rising Innovative 

City), care se adresează orașelor cu o populație de peste 50 000, dar mai 

mică de 250 000 de locuitori. 

 Concursul european pentru inovare socială are drept scop stimularea, 

sprijinirea și recompensarea inovațiilor din domeniul social care vor ajuta 

cetățenii și organizațiile să identifice, să dezvolte și să consolideze 

competențele de care vor avea nevoie pentru a se adapta și a prospera într-o 

lume în schimbare. 

 Premiile pentru achizițiile publice europene pentru inovare au drept scop 

recunoașterea eforturilor achizitorilor publici și privați din întreaga Europă 

de a promova achizițiile pentru inovare, recompensând totodată modalitățile 

inovatoare de achiziționare. 

Începând de astăzi, se deschid înscrierile pentru Premiul UE pentru femeile 

inovatoare și pentru Capitala europeană a inovării; în cazul celorlalte două 

concursuri, înscrierile se vor deschide mai târziu în cursul acestui an. 

Context 

Proiectul-pilot privind Consiliul European pentru Inovare, cu un buget de 3,5 

miliarde EUR, a fost lansat de Comisie în 2018, în cadrul programului Orizont 

2020, pentru a-i sprijini pe cei mai talentați inovatori europeni să dezvolte rapid și 

cu eficacitate inovații revoluționare și disruptive.  

https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-prizes/eu-prize-women-innovators_en
https://eic.ec.europa.eu/eic-funding-opportunities/eic-prizes/european-capital-innovation-awards_en
https://ec.europa.eu/research/eic/index.cfm


CNSLR Fratia |  Revista Presei 19 martie 2021 41 

 

Pentru informații suplimentare în legătură cu proiectul-pilot privind Consiliul 

European pentru Inovare, consultați Raportul de impact. 

După lansarea de astăzi urmează Ziua Candidaților, un eveniment care va avea loc 

vineri, 19 martie și al cărui scop este de a furniza informații privind modul de 

funcționare a Consiliului European pentru Inovare, modalitatea de depunere a 

cererilor și criteriile de eligibilitate. În cadrul sesiunilor vor fi prezentate, printre 

altele, informații referitoare la oportunitățile de finanțare pentru echipele de 

cercetare, întreprinderile nou-înființate, IMM-uri și investitori.” 

(Sursa: edupedu.ro) 

 

https://ec.europa.eu/research/eic/pdf/ec_eic_deep-tech-report-2020.pdf
https://ec.europa.eu/info/news/launch-new-european-innovation-council-2021-mar-03_en

